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В статье определены и проанализированы основные нарушения в разных сферах симфонических цер-
ковно-государственных отношений, законодательно закрепленных в Соборном уложении. Нарушения 
2-й основы симфонии властей, которые структурно зафиксированы в уложении, касались двух сфер: огра-
ничения церковного суда и церковного имущества. Указанные нарушения сыграли определяющую роль не 
только в искажении диархического характера правления, но и в возникшем кризисе симфонии властей.
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Th e article defi nes and analyzes the main violations in various spheres of symphonic relationships 
between the church and the government formalized in the Council Code. Violations of the second basis of the 
symphony of powers structurally fi xed in the code concerned two spheres: restriction of the church court and 
the church property. Th e said violations played the pivotal role not only in the deformation of the dyarchical 
character of governance but also in the emerged crisis of the symphony of powers.

Keywords: symphony of powers, dyarchy, orthodox monarchy, orthodoxy, state, law, Council Code, 
church, governance, legislation.

DOI : 10.18572/1812-3805-2019-10-17-24




